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Írásbeli kérdé s
Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Mi lesz tehéntartókkal a tejfelvásárlási árak zuhanása után?” címmel a Házszabály 91 .§-a
alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani Gráf József Földm űvelésügyi és Vidékfejlesztés i
miniszterhez .

A választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

Az elmúlt esztendőben még a tejfelvásárlók sorra keresték fel a tejtermel ő tehenészgazdákat,
és viszonylag elfogadható áron kötöttek velük szerződést. Az igaz, hogy a szerződésben
foglalt áron sokszor módosítottak a piaci helyzetre hivatkozva, legtöbbször a termelők kárára .

A gond ebben az évben sokkal súlyosabb . A tej felvásárlási ára oly mértékben lezuhant, hogy
sokszor még az önköltségre se elég . A gazdák azonban már annak is örülnek, ha a felvásárló k
elviszik tőlük a megtermelt tejet. Tudok olyan tejtermelő ről, akinek még egyetlen aláírt
szerződése sincs a tejéről, és attól fél, hogy ki kell öntenie a földre a tejet . A tejtermelők a
csőd szélére jutottak, és Damoklész kardjaként ott táncol felettük a bezárás vagy a
létszámleépítés sorsa .

A gazdák mostanában nehezen is nyilatkoznak ebben az ügyben, mert a tej felvásárlók sokszor
etikátlan módon a tejfelvásárlási árra vonatkozóan titoktartási záradékot íratnak velük alá, így
nem is nyilatkozhatnak ez ügyben, de olyan nehéz helyzetben vannak, hogy a
kiszolgáltatottságukból kifolyólag a vita nélkül aláírják ezeket a szerz ődéseket .

A szarvasmarha tenyésztés évek óta nagy bajban van, mivel bezárták a nagy tejfeldolgoz ó
üzemeket, és manapság is sorra zárják be őket. A szomszéd térségben, Szeghalmon ne m
csupán bezárták az üzemet, de szinte mondhatjuk, hogy sóval be is hintették a helyét, mive l
éppen most nyílik majd a területén egy Lidl áruház, amely önmagában is sokat elárul a
magyar termelő i érdekek védelmével kapcsolatban .

A legfurcsább a dologban az, hogy alig néhány kilométerre t ő lünk, Romániában meg tudták
védeni a piacukat, és most is 100 forintnak megfelel ő ár felett tudják átadni a termel ők a
tejüket, míg az uniós országok nálunk vezették le a fölöslegüket letörve ezzel itthon a
felvásárlási árat. Romániába pedig nem mehet a magyar tej .

Tisztelt Miniszter Úr!



Mit tud mondani a hazai tehéntartóknak? Meg tudják-e védeni őket az ingadozó áraktó l
mielőtt még csődbe jutnának? Milyen válságtervet gondoltak ki a megsegítésükre ?

Milyen esélyt lát arra, hogy mi is meg tudjuk védeni a piacainkat a külföldről ránk zúduló
olcsó tejtő l a hazai termelők érdekében?

Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2008 . november 25-én

Erdős Norbert
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